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در نخستين روز اجراهاي هفدهمين جشنواره ملي موسيقي نواحي چه گذشت

نواي عاشقانه هاي موسيقي نواحي ايران در هرمزگان

هفدهمين جشنواره ملي موسيقي نواحي در استان هرمزگان 
و در بندرعباس كار خ�ود را با اجراي ۱۰ گ�روه آغاز كرد. 
به گزارش جوان از روابط عمومي هفدهمين جشنواره ملي 
موس��يقي نواحي ايران، جمعه ش��ب، پنجم ارديبهشت ماه 
۱۴۰۴ جشنواره ملي موس��يقي نواحي ايران كار خود را در 
بندرعباس آغاز كرد. اجراهاي اين جشنواره در سالن طوبي 
روي صحنه رفت.  نخستين روز جشنواره با اجراي ۱۰ گروه از 
استان هاي خراسان رضوي، سيستان و بلوچستان، مازندران، 
چهارمحال و بختياري، زنجان، ايلام، فارس و هرمزگان همراه 
بود.  »گروه نوبان« بندر كنگ شهرستان بندرلنگه در استان 
هرمزگان نخستين گروهي بود كه در فرهنگسراي طوبای در 
شهر بندرعباس روي صحنه رفت. اين گروه با ارائه دو سبك 
موس��يقي مختلف، »تحليل يا خيالي« و »بناتي يا حربي«، 
بخشي از ميراث موسيقايي هرمزگان را به نمايش گذاشت.  
سعيد جعفرزاده ، نوازنده »ني دنداني« از شهرستان مرودشت 
اس��تان فارس در اين رويداد حضور يافت و با تك نوازي ني، 
مخاطبان را با صداي بي نظير اين  ساز آشنا كرد. جعفرزاده 
از پيشگامان حفظ و ترويج موسيقي محلي عشايري فارس 
به ش��مار مي رود. ني دنداني يكي از سازهاي سنتي و بومي 
استان فارس است كه در مناطق مختلف اين استان، به ويژه 
در ميان عشاير، نقش مهمي در اجراي موسيقي محلي ايفا 
مي كند. اين  ساز به دليل ويژگي هاي خاص خود در بسياري 
از جشن ها و مراسم هاي فرهنگي و مذهبي استفاده مي شود.  
يكي از ويژه ترين اجراهاي ش��ب گذش��ته به گ��روه هنري 
»مارال« از اس��تان فارس با دونوازي سرنا و نقاره اختصاص 
داشت كه نمايشي باش��كوه از موسيقي اصيل قشقايي را به 
صحنه آورد. آنها همچنين در  پايان اين اجرا، آهنگ معروف 
»اي ايران« را براي حاضران زمزمه كردند.  گروه موس��يقي 
»سيلم« به سرپرستي س��عدي صادقي با اجراي قطعاتي از 
موس��يقي بومي مازندراني، فضايي پر از تاريخ و احساسات 

فرهنگ��ي را در قلب جش��نواره خلق كرد. اين گروه با س��ه 
هنرمند خود، مخاطبان را به دنياي اصيل و ناب موس��يقي 
مازندران برد.  اجراي گروه سيلم با قطعه اي معروف از »آواز 
كتولي« آغاز ش��د. اين قطعه با تأكيد وي��ژه بر بخش هاي 
مختلف »چله هاي حراري« در ش��رق مازندران به ش��كلي 
متفاوت و با رنگ هاي محلي منحصر به فرد خود درآميخته 
بود.  گروه موسيقي »ابوالوفا« به سرپرستي اميد رحماني از 
شركت كنندگان شب نخست جشنواره هفدهم بود كه براي 

اولين بار در اين رويداد ملي روي صحنه رفت. 
رحماني در اين برنامه چهاربيتي هايي از خراسان رضوي را 
به اجرا درآورد. چهاربيتي ها از موس��يقي هاي آوازي تربت 
جام بوده كه با  س��از دوتار همراه است.  ميلاد صادقي ديگر 
شركت كننده شب نخس��ت جش��نواره هفدهم موسيقي 
نواحي از اس��تان چهارمح��ال بختياري بود ك��ه با اجراي 
مقام خواني هاي دلنش��ين بختياري ش��ب خوب��ي را براي 
حاضران اين جشنوار رقم زد. صادقي براي نخستين بار است 
كه در جشنواره موسيقي نواحي ايران شركت مي كند. او در 
اين برنامه مقام هاي شاديانه، عاشقانه و كارآواي بختياري را 
به صحنه برد . عاشيق رمضانعلي خدابنده لو از استان زنجان 
شركت كننده ديگري در جشنواره موسيقي نواحي بود كه با 
اجراي موسيقي »عاشيقي« در شب اول روي صحنه رفت. 

گروه »مس��تاگ پهره« از سيستان و بلوچس��تان، گروهي 
خانوادگي اس��ت با خوانندگي نادر نيك نژاد به همراه چهار 
فرزن��دش و البته با همراه��ي خداداد ش��كلي زهي)نوازنده 
قيچك( كه روي صحنه رفتند. آنها دو قطعه اجرا كردند كه 
يكي از آنها در مقام كردي منطقه بومي سيستان و بلوچستان 
بود كه داستان عاشقانه دو نفر اس��ت كه قصد ازدواج دارند. 
قطعه ديگر هم در خصوص مراس��م عروسي بود.  تك نوازي 
دونلي عيس��ي بلوچ از سيستان و بلوچس��تان يكي ديگر از 
اجراهاي شب گذشته بود كه در كنارش دو نوازنده ديگر او را 
همراهي مي كردند.  ولي كمري از استان ايلام با »هوره خواني« 
به اجرا پرداخت. هوره، آواز نيايشي است كه ريشه در تاريخ 
باستان دارد و 5 الي 7 هزار سال قدمت تاريخي دارد. اين آواز 
طي قرن هاي متمادي از گذشتگان به دست ما رسيده است.  
هفدهمين جشنواره ملي موسيقي نواحي ايران به دبيري فواد 
توحيدي از پنجم تا هشتم ارديبهشت ماه ۱۴۰۴ به همت دفتر 
موس��يقي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامي، انجمن موسيقي 
ايران و با مش��اركت اس��تانداري و اداره كل فرهنگ و ارشاد 

اسلامي استان هرمزگان در اين استان برگزار مي شود.

فعال فرهنگي هستم نه سلبريتي

صالحي اميري در ديدار با وزير فرهنگ تركيه: 
پل فرهنگي ايران و تركيه بايد به توسعه گردشگري ختم شود

وزي�ر مي�راث  فرهنگ�ي، گردش�گري و صنايع دس�تي 
كش�ورمان در ديدار با وزير فرهنگ و گردش�گري تركيه 
بر تعميق همكاري هاي فرهنگي و گردش�گري تأكيد كرد. 
به گزارش »ج��وان«، در حاش��يه اجلاس وزراي گردش��گري 
كشورهاي عضو اكو، سيدرضا صالحي اميري، وزير ميراث  فرهنگي، 
گردشگري و صنايع دستي جمهوري اسلامي ايران روز گذشته در 
ديدار با مهمت نوري ارسوي، وزير فرهنگ و گردشگري تركيه بر 
ضرورت بازنگري در سياست هاي فرهنگي و توسعه همكاري هاي 
گردشگري ميان دو كشور تأكيد كرد.  صالحي اميري در اين ديدار 
با اش��اره به پيوندهاي تاريخي و فرهنگي عمي��ق ايران و تركيه 
اظهار داش��ت: روابط دو كشور ريش��ه اي عميق در تاريخ دارد و 
سياس��ت هاي فرهنگي همواره يك��ي از اركان اي��ن روابط بوده 
اس��ت.  وي با اش��اره به اهميت همكاري هاي گردشگري گفت: 
در سال ۲۰۲۴، بيش از 3ميليون و 5۰۰ هزار گردشگر ايراني به 
تركيه سفر كرده اند و تركيه مقصد نخست ايرانيان در ميان ۱5۰ 
كشور دنياست. اين امر نشان دهنده پيوندهای عميق فرهنگي، 

زيرس��اختي و جغرافيايي دو ملت اس��ت.  وزير ميراث  فرهنگي 
افزود: براي تس��هيل سفر گردشگران پيش��نهاد مي كنم كارت 
بانكي مشتركي طراحي شود تا گردش��گران ايراني بدون حمل 
پول نقد بتوانند از خدمات گردشگري در تركيه بهره مند شوند. 
همچنين تشكيل مجدد كميته مشترك فرهنگي در تبريز و ساير 
شهرها و تدوين مانيفستي جديد براي توسعه گردشگري ميان دو 
كشور ضرورت دارد.  صالحي اميري ادامه داد: ايران آماده جذب 
سرمايه گذاري هاي گردشگري، به ويژه از تركيه است. در اين راستا 
بسته هاي ويژه سرمايه گذاري با مشوق هاي متعدد و معافيت هاي 
مالياتي در حوزه هتل سازي و زيرساخت هاي گردشگري آماده 
شده است. همچنين با توجه به انتخاب ۲۲۴نقطه ساحلي براي 
توسعه گردشگري، فرصت هاي بي نظيري براي سرمايه گذاري 
فراهم شده اس��ت.  وي در ادامه بر لزوم همكاري هاي رسانه اي 
ميان دو كش��ور تأكيد كرد و گفت: براي تحكيم بيش��تر روابط 
فرهنگي و گردش��گري ضروري است دو كش��ور از ظرفيت هاي 
رس��انه اي و فضاي مجازي بهره برداري كنن��د. معرفي متقابل 
جاذبه هاي گردش��گري از طريق رس��انه هاي ملي و شبكه هاي 
اجتماعي مي تواند شناخت عميق تري را ميان ملت ها ايجاد كند و 
پل هاي ارتباطي بيشتري در راستاي توسعه گردشگري مشترك 
بسازد.   مهمت نوري ارسوي، وزير فرهنگ و گردشگري تركيه نيز 
در اين ديدار عنوان كرد: ايران و تركيه داراي اشتراكات فرهنگي و 
اقتصادي عميقي هستند و تعميق اين همكاري ها به نفع دو ملت 
خواهد بود.  وي افزود: در چهارماهه نخست سال ميلادي جاري، 
بسياري از گردشگران ايراني وارد تركيه شده اند و ايران در رتبه 

سوم گردشگران ورودي به تركيه قرار دارد.

     میراث

     موسیقی
   معصومه طاهري

در يك دهه اخير رفتارهاي خارج از عرف و 
تحت تأثير فضاي مجازي برخي سلبريتي ها 
به يكي از معضلات فرهنگي و هنري كشور 
تبديل شده اس�ت، چراكه با وجود ارتزاق از 
منابع ملي و دولتي، در فض�اي مجازي و در 
نقش آفريني در برخي از توليدات داخلي كه 
مطلوب و مورد پسند جشنواره هاي خارجي 
اس�ت باعث اتخاذ مواضع ضد ايراني و حتي 
گاهي ب�ر خلاف امني�ت ذهن�ي و فرهنگي 
جامعه بوده است. متأس�فانه اين موضوع با 
بي برنامگي و عملكرد بد مسئولان فرهنگي 
در به كار گيري تدابي�ر لازم براي مواجهه با 
اين نوع از برخوردهاي هنرمندان گاه شاهد 
ايجاد بحران هاي متعددي بوديم كه ش�ايد 
با انجام رفتار عقلايي و پيش�گيرانه مي شد 
جلوي آن گرفته ش�ود. ش�ايد توق�ع بروز 
چنين رفتارهايي از س�وي برخي بازيگران 
و هنرمن�دان دو رگ�ه ايران�ي محتمل تر به 
نظر برس�د، اما در بي�ن اين اف�راد دو رگه، 
فليپ س�اپركين ت�ا كن�ون در بزنگاه هاي 
خاصي مانند فتنه س�ال ۱4۰۱ عملكردي به 
مراتب عقلايي و اخلاقي تري در مقايس�ه با 
ديگر هنرمندان كشورمان نشان داده است. 
اين بازيگ�ر دو رگه ايراني در كنش�ي رو به 
جلوت�ر در فضاي مج�ازي دف�اع از ايران و 
پاس�خ به ش�بهات را جزو وظاي�ف اخلاقي 
خودش تعريف مي كند تا جايي كه براي آن 
متحمل هزينه هاي زيادي هم شده است؛ در 
حالي كه او نه بلاگر است و نه از سوي ارگان ها 
حمايت مي ش�ود. »ج�وان« در گفت و گو با 
اين بازيگ�ر دو رگه ايراني ب�ه علت و دلايل 
ب�روز چني�ن رفتارهاي�ي پرداخته اس�ت. 

    
براي شروع صحبت، خودتان را براي 
مخاطباني كه شما را كمتر مي شناسند، 

معرفي كنيد.
فليپ س��اپركين، پدرم روس و م��ادرم ايراني 
است. خودم متولد تهران هستم تا ۱۰ سالگي 
ايران بودم ب��ا جدايي پدر و م��ادرم، آنها من را 
آلمان پيش خاله ام فرس��تادند بع��د از مدتي 
او هم راهي امريكا ش��د و يك خان��واده آلماني 
سرپرستي من را به عهده گرفت. تا ۲۲سالگي 
آلمان بودم، س��پس راهي امريكا شدم. تقريباً 
۲۰ سال آنجا زندگي كردم و بعد از آن تصميم 
گرفتم به ايران برگردم و مادرم را بعد از سال ها 

ببينم و در حال حاضر در ايران سكونت دارم. 
با اين تفاسير، آيا خودتان را خارجي 

مي دانيد؟
نه؛ من دو رگه هس��تم، اما خ��ودم را خارجي 
نمي دانم. قلباً ايران را دوست دارم و بهترين ها 
را براي آن مي خواهم، ولي در هر حال 3۰ سال 
خارج از ايران بودم و از ازدواج اولم كه منجر به 

جدايي شد، دو بچه دارم. 
با توجه ب�ه موج ايران هراس�ي كه در 
رسانه هاي امريكايي وجود دارد، پيش 
از ورود به كشور چه تصوراتي از ايران 

داشتيد؟
واقعاً ايران هراسي زيادي توسط رسانه ها صورت 
مي گيرد براي همين فكر مي كردم ايران كشوري 
عقب مانده و داراي ش��رايط بد است. با ترس به 
كشور برگشتم، اما وقتي آمدم ديدم ايران واقعي 
با تصورات ساخته ش��ده ذهني من خيلي فرق 
دارد. خوشم آمد و تصميم گرفتم بمانم. ازدواج 

كردم و وارد سينما و فعاليت هنري شدم. 
پيش از آمدن ب�ه ايران كار ش�ما در 

امريكا چه بود؟
فوق ليسانس مديريت و تبليغات دارم، آنجا شركتي 
داش��تم و براي مجموعه هاي بزرگ فعاليت هاي 
تبليغاتي مي كردم، ولي وقتي ايران آمدم ديدم از 
نظر تبليغات ضعيف هستند و بيشتر كارها كپي و 
نامأنوس با فرهنگ بومي و ملي هر منطقه است، 

براي همين سراغ كار تبليغاتي نرفتم. 
چطور وارد فضاي سينما شديد؟

مادرم با مسعود كيميايي و خواهرش از بچگي 

دوست بودند. در توليد فيلم »قاتل اهلي« به او 
گفت براي پسر من هم نقش كوچكي بدهد، او 
هم نقش خيلي كوتاهي درحد ديده شدن داد، 
اما در پشت صحنه چون لهجه و رفتار خارجي 
داشتم، بيشتر ديده شدم و من را براي كارهاي 
بعدي دعوت كردن��د از جمله: »اكس��يدان«، 
»گان��دو« و »نفوذ«  كه در گاندو بيش��تر ديده  
شدم؛ البته براي خودم سريال »نفوذ« جذابيت 
بيشتري داشت؛ نقشي كه در اين سريال برعهده 
داشتم براساس واقعيت بود و در كنار شمقدري 

چيزهاي زيادي ياد گرفتم. 
امنيت�ي  س�ريال هاي  در  ش�ما 
نقش آفريني كرديد، آيا حضور ش�ما 

در اين آثار برايتان مشكل ساز نبود ؟
 خي��ر؛ چ��ون نقش هايي ك��ه ب��ازي مي كنم 
تيپ هاي خارجي هس��تند؛ البته گاهي برخي 
مي نويسند كه تو براي حكومت كار مي كني و 
بد و بيراه زيادي هم مي گويند، ولي اصلًا براي 

من مهم نيست. 
آيا شغل ش�ما بازيگري است يا براي 
گ�ذران زندگ�ي كار ديگ�ري انجام 

مي دهيد؟ 
خب بايد بگويم ب��ه غير از بازيگ��ري كارهاي 
ديگري ه��م مي كنم، مثلًا در فض��اي مجازي 
ه��م فعالي��ت دارم. البته نه به ص��ورت بلاگر، 
بلكه بيش��تر تجارب و ديده هاي خودم را براي 
روشنگري كاربران و معرفي جنبه هاي مثبت و 
خوب فرهنگ ايراني و رفع شبهات ارائه مي دهم 

و گذران زندگي دارم. 
چرا فعاليتتان در فضاي مجازي مثل 

سلبريتي هاي فضاي مجازي نيست؟
چون فعال فرهنگي در فضاي مجازي هستم، 
نه س��لبريتي. مي خواهم واقعيت ه��ا را بگويم. 
س��لبريتي ها از ترس اينكه پول��ي درنياورند يا 
نقشي به آنها ندهند، در فضاي مجازي دوپهلو 
هستند، ولي من برايم مهم نيست واقعيت ها را 
مي گويم و معتقدم هر چقدر در كشور مشكلات 
باشد، به خارجي ها ارتباطي ندارد تا براي آنها 

بازگو كنم و باعث تخريب كشورم شوم. 
برخورد ديگر بازيگران با شما چطور 

است؟
با كسي ارتباط دوس��تانه ندارم، در همان حد 
سر كار مرتبط هس��تم و در محافل و برنامه ها 
و پارتي هاي آنها شركت نمي كنم وگرنه شايد 
نقش هاي بيشتري هم مي گرفتم. البته در اين 

حرفه هم برخي حسادت ها وجود دارد. 
به نظ�ر خودت�ان بهتري�ن محتواي 
اينستاگرامي كه منتشر كرديد، كدام 

بوده است ؟
خيلي پست گذاش��ته ام، ولي مهمترينش كه 
اينستاگرام حذف كرد، مربوط به فتنه ۱۴۰۱ 
بود كه در آن من گفته بودم: » اگر جنگ شود 
دل خوش به سوسول هاي ابرو برداشته هستيد 
يا حزب اللهي ها ! « خيلي از اين پست استقبال 
شد. ولي اينستاگرام من را حدود يكسال است 

كه محدود كرده و ريپورت شدم. 
پس تركش هاي فتنه ۱4۰۱ به شما هم 

اصابت كرده است!
بله؛ خيلي زياد ت��لاش كردند تا من را خاموش 
كنند، درختي را نش��ان مي دادند و می گفتند 
كه محل اعدام ت��و بعد از بران��دازي حكومت 
ايران اس��ت! چون اوباش مجازي ك��ه عمدتاً 

سلطنت طلب ها هستند، ديدند به من دسترسي 
ندارند سراغ همسرم رفتند و به او توهين كردند. 
مي توانم بگويم به دليل شرايطي كه ايجاد شد 

آرام تر شدم، ولي عقب نرفتم. 
ب�راي فعاليت هايت�ان حمايت�ي از 
دستگاه ها يا نهادهاي كشور دريافت 

كرده ايد؟
 نه اصلًا؛ براي همين وقتي مي آيند و مي گويند 
اين آقا پول مي گيرد از ايران دفاع مي كند، برايم 
عجيب است، ولي واقعيت اين است كسي از من 
نخواسته و پولي هم نگرفته ام. به نظرم متأسفانه 
بيشترين مشكل ما رسانه است، رسانه اي نداريم 
كه بتوانيم آموزش و اطلاع رس��اني كنيم؛ مثلًا 
اينترنشنال دروغي مي گويد ولي رسانه هاي ما 
چند روز بعد جواب مي دهند؛ در حالي كه خبر 

اول هر چند دروغ  پذيرفته مي شود. 
زيباترين چيزي كه در اسلام نظر شما 

را جلب كرده چيست؟
 من از بچگي آموزش ديني زيادي نداشتم، وقتي 
هم سال ها خارج بودم، از اين فضا به دور بودم. به 
ايران هم كه آمدم چنين فضاي آموزشي نداشتم. 
براي همين بايد بگويم شناخت زيادي از اسلام 
ندارم، ولي تا همين اندازه مي دانم همبستگي و 
روحيه برادري و برابري در اسلام زيباست. اينكه 
در اسلام فارغ از جذابيت هاي ظاهري، قيافه و 
پول، مسلمانان خود را برادر يكديگر مي دانند به 

نظرم خيلي زيبا و باشكوه است. 
در بين شهداي ايراني يا شخصيت هاي 

تاريخي كسي را مي شناسيد ؟
ابن سينا را از روي فيلمي كه ديدم تا حدودي 
مي شناسم و از شهدا هم شهيد زرين را كه آن 
هم از روي فيلمي كه ساخته شده بود، ولي چيز 

زيادي از او نمي دانم. 
شما در ماجراي پخش سريال معاويه 
خيلي از فالوورهاي طرفدار خود را از 
دس�ت داديد، به نظرتان اين موضوع 

ارزشش را داشت؟
بله خيلي؛ من با آن س��ريال كنجكاو ش��دم تا 
اميرالمؤمنين )عليه الس��لام( را بيشتر و بهتر 
بشناسم، واقعاً شيفته ايشان و مرام و رفتارشان 
شدم. به نظرم مسئولان نبايد ديدن اين سريال 
را ممنوع مي كردند. البته مي دانيم كه سريال 
معاويه قبلًا ساخته شده و با اهداف خاصي بوده 
و الان پخش مي ش��ود، اما همي��ن موضوعات 
مي تواند زمينه تحقيق و ش��ناخت حقيقت را 
براي مردم ايجاد كند، همان گونه كه براي من 

اين اتفاق رخ داد. 
اگر در كشور مسئوليتي داشتيد، براي 

تعالي فرهنگي چه مي كرديد؟
 آموزش فرهنگي را بيشتر مي كردم، چون خيلي 
ضعيف هستيم. در كنارش دين اسلام را بهتر 
توضيح مي دادم تا فقط ترس از اسلام به  وجود 
نيايد، مثلًا از بچگي به من مي گفتند كار خوب 
كنيم، بهشت مي رويم و با كار بد به جهنم؛ يعني 
اسلام را در همين حد معرفي مي كردند بعدها 
كه بزرگ تر شدم تازه فهميدم اسلام بزرگ تر و 

بيشتر از اينهاست. 
س�ال ها در آلمان و امريكا س�كونت 
داشتيد، ولي چرا هنوز با وجود شناخت 

كم، خود را مسلمان مي دانيد؟
 يادم است وقتي پدر و مادرم از هم جدا شدند، 
در همان دوران كودكي با خدا قهر كردم، چون 
خيلي از او خواسته بودم نگذارد از هم جدا شوند 
و اگر طلاق نگيرند من تا ابد او را مي پرس��تم و 
بنده خوبي مي شوم، اما با جدايي آنها با خدا قهر 
كردم. بعداً در سن 3۰ سالگي به اتفاقات زندگي 
و لطفي كه خدا به من داشت، فكر كردم كه در 
كشوري غريب و تنها مي توانستم به هر عاقبتي 
دچار شوم، مادر آلماني كه سرپرستي من را به 
عهده گرفته بود، مي گفت عجيب اس��ت انگار 
هميشه يك فرشته مراقب توست تا حفظ شوي 
و خدا كمك كرد تا درس بخوانم و فردي شرور 
و بد نشوم. آن هم در شرايط غربت آلمان و بعد 
امريكا اگر او و حمايت هايش نبود نمي دانم چه 
عاقبتي داش��تم. بعدها با خدا آشتي كردم و به 
عنوان يك مسلمان ارتباطم را با او قطع نكردم، 
چون كسي كه خدا را ندارد، هيچ چيزي ندارد. 
چه چيزي برايت�ان در زندگي جالب 

بوده است؟
 من در امريكا »ش��ب هاي ب��رره« را مي ديدم. 
تصورش را هم نمي ك��ردم روزي به ايران بيايم 
و بعد در فضاي بازيگري ق��رار بگيرم و با همان 

بازيگران مرتبط شوم. اين برايم جالب است. 
تا به حال كاري ب�راي معرفي ايران به 

غير از فعاليت مجازي داشته ايد؟
يك مس��تند براي ايران طراحي كردم. دوست 
دارم   تمام نقاط ايران را با همه مشخصه هايي كه 
دارند، معرفي كنم و اطلاعات و زيبايي هايي كه 
دارند، بيان كنم، ولي هنوز سرمايه گذار لازم را 

براي كار پيدا نكرده ام.

س��لبريتي ها از ت��رس اينكه 
پولي درنياورند يا نقش��ي به 
آنها ندهند، در فضاي مجازي 
دوپهلو هستند، ولي من برايم 
مه��م نيس��ت واقعيت ه��ا را 
مي گويم و معتقدم هر چقدر 
در كشور مش��كلات باشد، به 
خارجي ه��ا ارتباط��ي ندارد

اميرالمؤمني�ن ام�ام عل�ي 
عليه السلام:

ناتوان�ى ك�ه مراقب دش�من 
نيرومن�د اس�ت به س�لامت 
نزديك تر است از نيرومندى كه 

فريفته ناتوانى دشمن است. 

شرح نهج البلاغه، ج٢۰، ص ٣۰٩  پخش مجدد سريال »پايتخت ۷« 
از شبكه تماشا

سريال »پايتخت ۷« هر روز ساعت ۱۷ از شبكه تماشا پخش مي شود. 
س��ريال »پايتخت 7« هر روز ساعت ۱7 از ش��بكه تماشا براي 
مخاطبان پخ��ش مي ش��ود. فصل هفت��م مجموعه نمايش��ي 
»پايتخت« به كارگرداني س��يروس مقدم و تهيه كنندگي الهام 
غفوري و با حض��ور بازيگران فصول قبل توليد ش��ده و ماجراي 
خانواده نقي معمولي را به تصوير مي كشد.  به گزارش »جوان«، 
سريال »پايتخت 7« در لوكيشن هايي چون شهرستان سوادكوه و 
چند قسمت در مشهد تصويربرداري شده است. محسن تنابنده، 
ريما رامين فر، نسرين نصرتي و احمد مهران فر از جمله بازيگران 
اين سريال هس��تند.  هفتمين فصل از سريال »پايتخت« موفق 
به ثبت مجموع ۱/85 ميليارد دقيقه تماشا در بخش هاي لايو و 
آرشيو تلوبيون شده است.  از اين ميزان، ۶5۰ ميليون دقيقه تماشا 
مربوط به پخش زنده )لايو( و ۱/۲ ميليارد دقيقه تماش��ا مربوط 
به آرشيو است.  فصل هفتم سريال »پايتخت« هر روز ساعت ۱7 

پخش و در ساعات ۲ و ۹ از شبكه تماشا باز پخش مي شود. 
----------------------------------------------------

پخش نمايش راديويي براي كودكان
رادي�و نماي�ش ب�راي ك�ودكان گ�روه س�ني ۸ ت�ا ۱٢ 
س�ال، برنام�ه »پرني�ان قص�ه« را روي آنت�ن مي ب�رد. 
به گزارش »جوان«، »پرنيان قصه« برنامه اي روايي � نمايشي است 
كه به شيوه اي متفاوت براي كودكان و نوجوانان توليد مي شود. در 
اين برنامه بخش هايي از داس��تان به صورت روايت و بخش هايي 
با بازي هنرمن��دان ارائه مي ش��ود.  عطيه گل��ي تهيه كنندگي و 
نويس��ندگي اين برنامه را بر عهده دارد و قصه هايي كه مي نويسد 
كاملًا ابداعي هستند.  بهناز بستان دوس��ت، راوي برنامه »پرنيان 
قصه« اس��ت و هنرمن��دان اداره كل هنرهاي نمايش��ي راديو در 
قسمت هاي مختلف اين برنامه به ايفاي نقش مي پردازند.  »پرنيان 
قصه« شنبه تا چهارشنبه هر هفته در سه نوبت زماني ۶ و3۰ دقيقه، 

۱۴ و 3۰ دقيقه و ۲3 از شبكه راديويي نمايش پخش مي شود. 
----------------------------------------------------

»رؤياشهر« ۲ روزه ميلياردي شد
انيميشن سينمايي »رؤياشهر« با گذشت دو روز از آغاز اكران 

به باشگاه ميلياردي ها پيوست. 
به گزارش »جوان«، انيميشن سينمايي »رؤياشهر« به كارگرداني 
محس��ن عنايتي و تهيه كنندگي مصطفي حسن آبادي كه از 3 
ارديبهشت روانه پرده سينماهاي سراسر كشور شده است، در دو 
روز اول اكران با جذب نزديك ب��ه ۱۱ هزار مخاطب، ميلياردي 
شد و در ميان آثار اكران ش��ده كودك و نوجوان از ابتداي سال 
۱۴۰۴ در همين بازه زماني، در جايگاه اول ايستاد.  اين انيميشن 
سينمايي قصه نوجواني به نام »آرات« است كه رؤياي قهرماني در 
سر دارد و در سفري ماجراجويانه همراه با دوستانش براي رسيدن 

به شهر رؤيايي خود، واقعيت هاي تازه اي را كشف مي كند. . . 
----------------------------------------------------

 اجراي »زير درخت سيب«
 در تالار وحدت

نمايش »زير درخت سيب« تابس�تان و پاييز سال جاري در 
تالار وحدت روي صحنه مي رود. 

به گزارش »جوان«، »زير درخت سيب« به نويسندگي و كارگرداني 
عليرضا محمدي اثري نمايشي است كه طبق برنامه ريزي هاي انجام 
شده، تابستان و پاييز سال جاري در تالار وحدت اجرا مي شود.  اين 
اثر نمايشي كه مراحل پيش توليد خود را سپري مي كند، از زاويه 
ديد اجتماعي، سياسي و اقتصادي به شخصيت امام خميني )ره( و 
انقلاب اسلامي مي پردازد.  »زير درخت سيب« كه به لحاظ تهيه و 
توليد پروژه اي بزرگ است، با حضور هنرمندان شناخته شده سينما 
و تئاتر روي صحنه مي رود.  عليرضا محمدي كه در مقام مستندساز 
نيز فعاليت هاي متعددي دارد، پيش از اين در مقام كارگردان تئاتر، 

نمايش »سنگ و سبو« را در تالار وحدت به صحنه برده بود. 
----------------------------------------------------

مدير نتفليكس مدعي نجات هاليوود شد
مديرعامل مشترك نتفليكس تأكيد كرد سينما رفتن براي 
بسياري از مردم به امري از مدافتاده تبديل شده و نتفليكس 
با ارائه محتواي سينمايي در خانه در حال نجات هاليوود است. 
به گزارش ايسنا، تد ساراندوس، مديرعامل سامانه نمايش آنلاين 
نتفليكس در سخنراني خود در اجلاس تايم ۱۰۰ در نيويورك 
گفت: نتفليكس با ايجاد دسترسي گس��ترده به آثار سينمايي، 
به ويژه براي ساكنان مناطق روستايي كه امكان رفتن به سينما را 
ندارند، در حال نجات صنعت سرگرمي است.  او نتفليكس را يك 
»شركت كاملاً مصرف كننده محور توصيف و خاطرنشان كرد: »ما 
برنامه ها را به شكلي ارائه مي كنيم كه شما دوست داريد آنها را 
تماشا كنيد. كاهش فروش گيشه نشان مي دهد مصرف كنندگان 
دارند به ما چه مي گويند؛ پاسخ اين است كه آنها ترجيح مي دهند 
فيلم ها را در خان��ه ببينند.  در س��ال ۲۰۱۹، نتفليكس آخرين 
سالن سينماي تك صفحه اي منهتن را خريداري كرد، اما با آغاز 
همه گيري كرونا، برتري اين پلتفرم نسبت به سالن هاي سينما 
سرعت بيشتري گرفت. با اين حال، دريافت جايزه اسكار بهترين 

فيلم همچنان از دست نتفليكس دور مانده است.

    دیده بان

گفت وگوي»جوان« با فليپ ساپركين بازيگر دورگه ايراني
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